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ტყიბულში 

ქვა-ნახშირზე მომუშავე 

თბოელექტროსადგური აშენდება!

კომპანია „საქნახშირში“ შახტების განვითარები
სა და სრული რეკონსტრუქციის გეგმაზე მუშაობა
აქტიურ ფაზაში შევიდა. ინფრასტრუქტურის განახ
ლების გარდა მიმდინარეობს საქნახშირში დასაქ
მებულთა სოციალური პირობების გაუმჯობესობასა
და ახალ საშტატო განაკვეთზე მუშაობა. ეს ყველა
ფერიკიერთმიზანსემსახურება წარმატებითგან
ხორციელდეს 150 მეგავატიანი, ნახშირზე მომუშავე
თბოელექტროსადგურის მშენებლობა, რომელიც
მნიშვნელოვნად გააძლიერებს ტყიბულის რეგიონს
და უდიდეს წვლილს შეიტანს ქვეყნის ეკონომიკის
მდგრადობასა და განვითარებაში. ინვესტორი კომ
პანიის დამფუძნებელმა, გიორგი ჭელიძემ აღნიშ
ნული პროექტისადა სამომავლო გეგმების შესახებ
ისაუბრა. 

მოგვიყევითთბოელექტროსადგურის მნიშვნელობა
ზედამისროლზექვეყნისეკონომიკისმდგრადობი
სადაგანვითარებისმიმართულებით.

თბოელექტროსადგური მნიშვნელოვანი სტრატეგი
ული ობიექტი იქნება არა მხოლოდრეგიონისთვის,

არამედ მთელი საქართველოსთვის. მის მიერ გა
მომუშავებული ენერგია უდიდეს წვლილს შეიტანს
ქვეყნისენერგოდამოუკიდებლობისადაუსაფრთხო
ების საქმეში. შესაბამისად, ელექტროენერგიის დე
ფიციტის პირობებში ელექტროენერგიის იმპორტი
და უცხოური ვალუტის ქვეყნიდანგადინება შემცირ
დება. გარდა ამისა, თბოელექტროსადგურის მუშა
ობის პროცესში გამოყოფილი ენერგიის სწორად
მართვის შემთხვევაში შესაძლებელი იქნება მისი
გამოყენება სასათბურე მეურნეობის მიმართულები
თაც, რაც თავის მხრივ, ხელს შეუწყობს რეგიონში
აგრონომიულისფეროსგანვითარებას.

რა მოცულობის ელექტროენერგიის გამომუშავება
მოხდება?

დადგმული სიმძლავრე საათში 150 მეგავატი იქნე
ბა, წლიურიგამომუშავებაკიდაახლოებით1012500
მეგავატი.გამომუშავებულიელექტროენერგიაშესა
ბამისი ინფრასტრუქტურის გავლით მიეწოდება ქვე
სადგურსსაერთოელექტროსისტემაშიგანაწილები
სათვის.

რა გავლენას მოახდენს ქვანახშირის მოპოვებაზე
და კონკრეტულად “საქნახშირის” მუშაობაზე თბოე
ლექტროსადგურისფუნქციობა?

თბოელექტროსადგურის ფუნქციობა მოითხოვს დი
დი ოდენობით ქვანახშირის მოპოვებას. სწორედ
ამიტომ, ჩვენ მიერ დაწყებულია ინვესტირება და
შესაბამისი სამუშაოები, როგორც არსებული შახტე
ბის მოდერნიზაციისთვის, ასევე ახალი უბნებისადა
ველების შექმნისთვის, სადაც მაქსიმალურად იქ
ნება გათვალისწინებული ავტორიტეტული,  უსაფ
რთხოების საერთაშორისო ორგანიზაციების რეკო
მენდაციები. ჩვენ ყველანაირად უნდა ვიყოთ მზად
იმ რაოდენობის ქვანახშირის მოპოვებისათვის,
რა რაოდენობაც თბოელექტროსადგურის მუშაო
ბისთვის იქნება საჭირო. ამიტომ, ჩვენი პრიორი
ტეტული მიმართულებებია შახტების განვითარება,
ინფრასტრუქტურის განახლება, უსაფრთხოების მა
ღალი სტანდარტების დაცვა და თანამშრომლების
განათლებისადა კვალიფიკაციისდონის ამაღლება
(ამ მიმართულებით, აქტიური თანამშრომლობა და
ვიწყეთ ტექნიკური უნივერსიტეტის სამთო ფაკულ
ტეტთან).

რა რაოდენობის ინვესტიციის ჩადება იგეგმება ამ
პროექტში?

პროექტში 220 მილიონდოლარამდე ჯამური ინვეს
ტიციის ჩადება იგეგმება. აქ იგულისხმება როგორც
თბოელექტროსადგურის მშენებლობა, ისე შახტების
მოდერნიზაცია. აქედან, შახტების მოდერნიზაციისა

დაგაფართოებისპროექტში50მილიონდოლარამ
დე ინვესტიცია ჩაიდება. ინვესტირება და გარკვეუ
ლი მნიშვნელოვანი ცვლილებების განხორციელე
ბაცუკვედაწყებულია.

რამდენადგაზრდისსამუშაოადგილებსაღნიშნული
პროექტისწარმატებითგანხორციელებადარაგავ
ლენას მოახდენს კონკრეტულად ტყიბულის რეგი
ონზე?

ზემოხსენებული პროექტების განხორციელების შემ
თხვევაში, გაიზრდება მოთხოვნა კადრებზე, შესაბა
მისად, შახტებზე სამუშაო ადგილების რაოდენობა
მნიშვნელოვნად გაიზრდება; გარდა ამისა, თბოე
ლექტროსადგურშიშეიქმნება ახალისამუშაოადგი
ლები. აქვე მინდა აღვნიშნო, რომ ძირითადად ად
გილობრივი მოსახლეობა იქნება დასაქმებული.
შესაბამისად, გაუმჯობესდება ჩვენთან დასაქმებუ
ლების სოციალური მდგომარეობა, ეს კი, დადებით
გავლენასმოახდენსმთლიანადრეგიონზე.

უკვე ცნობილია რომელი კომპანია განახორციე
ლებსამპროექტს?

ამ ეტაპზე აქტიურად ვმუშაობთ საერთაშორისო
კომპანიებთან, საფინანსო ინსტიტუტებთან და პო
ტენციურ პარტნიორებთან. შერჩევისა და მოლაპა
რაკებების პროცესი დაწყებულია. არჩევანს დიდი
გამოცდილებისა და საუკეთესო კვალიფიკაციის
მქონეკომპანიაზეშევაჩერებთ.

რა არის საჭირო იმისათვის, რომ თბოელექტრო
სადგურის მშენებლობა წარმატებით განხორციელ
დეს?

ამპროექტისგანხორციელებადამოკიდებულიარო
გორც ზემოხსენებულ კომპანიებთან წარმატებული
მოლაპარაკებების წარმოებაზე, ისე „საქნახშირში“
დასაქმებულ თითოეულ თანამშრომელზე. მათი
გულმოდგინე მუშაობა და საკუთარი საქმის პასუ
ხისმგებლობით შესრულება მიგვიყვანს მიზნამდე,
რომელიც, საბოლოოდ, უკეთესობისკენ შეცვლის
თითოეული ჩვენგანის ცხოვრებას. გარდა ამისა,
უაღრესადმნიშვნელოვანიახელშეწყობასახელმწი
ფოსმხრიდან.

რაეტაპზეაამჟამადპროექტიდაროდისშევააქტი
ურიმუშაობისფაზაში?

პროექტის წარმატებით განსახორციელებლად გა
დავწყვიტეთ, მოგვეწვია პროფესიონალების გუნდი,
რომლებიცპასუხისმგებლობასაიღებდნენშახტებში
უსაფრთხოსამუშაოგარემოსშექმნაზე,წარმადობის
და მოტივაციის გაზრდაზე. ამ ეტაპისთვის, ბატონი
მიხაილ სოცკის ხელმძღვანელობით, უკვე დაწყებუ
ლიაშახტებისგანვითარებისგეგმისგანხორციელე
ბა. მიხარია, რომ ამ პროცესებში აქტიურად არიან
ჩართულები როგორც მოწვეული სპეციალისტები,
ისე ჩვენი მეშახტეები. პერმანენტულად იმართება
სამუშაო შეხვედრები და ხელმძღვანელობა შახტე
ბის რეკონსტრუქციის გეგმის თითოეულ პუნქტს აქ
ტიურად განიხილავს თანამშრომლებთან. ამ პრო
ექტის წარმატებით განხორციელება იქნება არა
მხოლოდ ცალკეული ადამიანების, არამედ მთელი
გუნდის და „საქნახშირის“ თითოეული თანამშრომ
ლისშრომისდამსახურება.

კომპანიის სიახლეები

„საქნახშირში“ შახტების სრული 
რეკონსტრუქციის გეგმის წარდგენის 
ღონისძიება გაიმართა

„საქნახშირის“ ადმინისტრაციულ შენობაში შახტის სტრუქტურული ქვედანაყოფების ხელმძღვა
ნელებთან და მეშახტეებთან შეხვედრა გაიმართა, რომელზეც კომპანიის ხელმძღვანელობამ
შახტებისსრულირეკონსტრუქციისადაინვესტირებისპროექტიწარადგინა.

კომპანიისდირექტორთასაბჭოსთავმჯდომარემ,მიხაილსოცკიმდა„საქნახშირის“დირექტორ
მა, ზურაბ აღდგომელაშვილმა თანამშრომლებს ახალი გეგმით გათვალისწინებული ღონისძი
ებებისა და შეხვედრების გრაფიკი გააცნეს. ღონისძიება კითხვაპასუხის რეჟიმში წარიმართა.
დასაქმებულების კითხვებს ხელმძღვანელობასთან ერთად „საქნახშირის“ მთავარი ინჟინერის
მოადგილე,გიაბაბუხადიაპასუხობდა.

რეკონსტრუქციის გეგმის შემუშავებასადაგანხორციელებაში ჩართულები არიან არა მხოლოდხელმძღვანელები, არამედთავად მეშახტეებიც. ბოლოპერიო
დისგანმავლობაშიმათთანარაერთიშეხვედრაგაიმართა.“საქნახშირის“წარმომადგენლებმაშახტაშიდასაქმებულებსდეტალურადგააცნესკომპანიისგეგმა.

აღნიშნულიშეხვედრებიაგვისტოსგანმავლობაშიცგაიმართება.საბოლოოდკი,აგვისტოსბოლოსმოხდებასამმხრივიხელშეკრულებისგაფორმებასაქართვე
ლოსპროფესიულიკავშირებისგაერთიანებას,„საქნახშირის“თანამშრომლებსადაკომპანია„საქნახშირს“შორის.
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“საქნახშირმა” საქართველოს ტექნიკური 

უნივერსიტეტის წარმომადგენლებს 

უმასპინძლა!
ტექნიკურიუნივერსიტეტისსამთოფაკულტეტისსამთოტექნოლოგიებისდეპარტამენტისუფროსი,ირაკლიგუჯაბიძედა
ამავედეპარტამენტისპროფესორი,სამეცნიეროსაკვლევოსაპროექტოცენტრის“სამთოგეოლოგპროექტის”ხელმძღ
ვანელი,გელამაჩაიძეტყიბულში,კომპანია“საქნახშირში”სამუშაოვიზიტითიმყოფებოდნენ.

ვიზიტისფარგლებშიორისამუშაოშეხვედრაშედგა.პირველშეხვედ
რაზე სტუმრებმა კომპანიის ხელმძღვანელობასთან ერთად შახტების

სრულირეკონსტრუქციისგეგმაგანიხილეს.მეორეშეხვედრაკიშახტებისგანვითარებისსტრატეგიულიხედვისგან
ხილვასდაეთმო.შახტებისრეკონსტრუქციისგეგმისგანხორციელებატექნიკურიუნივერსიტეტისსპეციალისტებისუშუ
ალოჩართულობითადამათირეკომენდაციებისგათვალისწინებითმოხდება.

„საქნახშირის“ განახლებული სასადილო 

ყოველდღიურად 400-მდე ადამიანს ემსახურება 

მიმდინარე ცვლილებების პარალელურად, სრულად განახლდა „საქნახშირის“ სასადილო. შენობა გარემონტდა,
აღიჭურვაახალიტექნიკითდადაიხვეწაკერძებისასორტიმენტი.მენიუ23დასახელებისკერძისგან,ასევეგამაგრილე
ბელიდაცხელისასმელებისგანშედგება.სასადილოშიყოველდღიურადმზადდებაცივიდაცხელიკერძები.მეშახტეე
ბისთვისმაღალიხარისხისსერვისისმიწოდებასშ.პ.ს.„ტრანსლოჯისტიკი“ახორციელებს.

დღისმანძილზესასადილო400 მდედასაქმებულსემსახურება.როგორცმეშახტეებიამბობენ,„საკვებიგემრიელიდა
ხარისხიანია,სასადილოსპერსონალიკიყურადღებიანიდამშრომელი.“

კომპანია„საქნახშირი“შახტაშიდასაქმებულებისთვისსაკვებიპროდუქტისნაწილსანაზღაურებსერთდასაქმებულზე
ყოველდღიურად3ლარიანიტალონიგაიცემა.სასადილოყოველდღე,დილის8საათიდანსაღამოს21სათამდემუშა
ობსდადასაქმებულებისგარდამასხშირადსტუმრობენადგილობრივებიც.

კომპანიის სიახლეები 

„საქნახშირის“ ხელმძღვანელობა 

საქართველოს ტექნიკური უნივერსიტეტის 

წარმომადგენლებს შეხვდა!

პროფესორიგელამაჩაიძე:„ტექნიკურიუნივერსიტეტისსამთოტექნოლოგიურმადეპარტამენტმაშახტებისგან
ვითარებისხედვაწარადგინა.კერძოდ,განვიხილეთახალიტექნოლოგიები,საქვესართულეშტრეკებზემონგრე
ვისმეთოდი,მაბიჯისამაგრიKPV2ისგამოყენებით.შეხვედრაკითხვაპასუხისრეჟიმშიწარიმართა.დამატებითი
კითხვებისშემთხვევაშიგავაგრძელებთაქტიურთანამშრომლობას.არსებულტექნოლოგიებთანდაკავშირებით
ჩვენიშეხედულებებიდარეკომენდაციებიდავაფიქსირეთ.საკმაოდნაყოფიერივიზიტიიყოდადარწმუნებული
ვარ,კიდევუფრონაყოფიერადგავაგრძელებთმუშაობას.“

კომპანია „საქნახშირმა“ თანამშრომლებს 
შორის გამოკითხვა ჩაატარა
ცოტახნისწინ,„საქნახშირმა“გამოკითხვაჩაატარა,რომელშიცმონაწილეობათანამშრომლების80%მამიიღო.კითხვარი8შე
კითხვისგანშედგებოდა,გამოკითხულებსდადებითიანუარყოფითიპასუხიუნდადაეფიქსირებინათ.

პირველიშეკითხვაშახტაზეუსაფრთხოებისწესებისდაცვასშეეხებოდა,რომელზეც99.5%მაუპასუხა,რომუსაფრთხოებისწესე
ბისსრულიდაცვააუცილებელია.დანარჩენმა0.5%მაკიუარყოფითიპასუხიდააფიქსირა.კითხვაზე,მკაცრადუნდაუნდადაჯარიმ
დნენთუარაუსაფრთხოებისწესებისდამრღვევები,თანამშრომელთა87.4%მადადებითიპასუხიგასცა,12.6%კითვლის,რომეს
ზომებიზედმეტია.

გარდაამისა,დაისვაკითხვები,რომლებიცშახტისრეკონსტრუქციისგეგმასეხებოდა.გამოკითხულთა73%მაიცის,რომასეთიგეგმაარსებობს.რეკონსტრუქციის
გეგმისშესახებ27%ინფორმაციასარფლობს.გამოკითხვისმონაწილეთა80.8%მასურვილიგამოთქვა,აქტიურიმონაწილეობამიიღოსამგეგმისგანხილვაში.19.2%
სამისსურვილიარაქვს.კითხვას„იცითთუარა,რომამეტაპზე„საქნახიშირი“წაგებაზემომუშავეკმპანიაა?“გამოკითხულთა47.4%დადებითადპასუხობს.52.6%მა
ამისშესახებარიცის.

გარდაამისა,მმართველიკომპანიისმიმართ,რომელიცშახტებისრეკონსტრუქციისპროცესშიაჩართული,დასაქმებულთა64.5%მანდობაგამოხატა.ერთერთიკითხ
ვაიყოკულტურულიდასპორტულიღონისძიებებისსაჭიროებისშესახებ.თანამშრომლების92.05% მასურვილიგამოთქვამსგავსიღონისძიებებისჩატარებასადა
მათშიმონაწილეობისმიღებაზე.

რაცშეეხება„საქნახშირის“Facebookგვერდს(www.facebook.com/saknakhshiri),მისშესახებგამოკითხულთა33.5%მაიცის. 

26 ივნისს, კომპანია “საქნახშირის” ხელმძღვანელობა ტექნიკური უნივერსიტეტის სამთოგეოლოგიური
ფაკულტეტისადასაქართველოსსამთოსაზოგადოებისწარმომადგენლებსშეხვდა.

“საქნახშირის” დირექტორთა საბჭოს თავმჯდომარემ, მიხაილ სოცკიმ ტექნიკური უნივერსიტეტის წარ
მომადგენლებსტყიბულისშახტებისრეკონსტრუქციასთანდაკავშირებულისაკითხებიდასამომავლოგეგ
მები გააცნო. “საქნახშირის” ხელმძღვანელობა, სამთოგეოლოგიური ფაკულტეტისა და საქართველოს
სამთოსაზოგადოებისწარმომადგენლებიმჭიდროთანამშრომლობაზეშეთანხმდნენ.შახტებისრეკონსტ
რუქციასფეროსგამოცდილისპეციალისტებისაქტიურიჩართულობითადამათთანკონსულტაციებითგან
ხორციელდება.
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ბადრი ლობჟანიძე 54 წელია სამთო გეოლოგია.
უმაღლესი სასწავლებლის დასრულების შემდეგ,
1966 წელს, ახალგაზრდა გეოლოგი თბილისიდან
ტყიბულში ჩამოვიდა და ტყიბულის შახტაში დასაქ
მდა. მას შემდეგ მრავალი წელი გავიდა, პროფე
სია და სამსახური არ შეუცვლია, მის ცხოვრებაში
იყო მხოლოდ კარიერული წინსვლა. ალბათ, სწო
რედ ამიტომაც, რიგითი გეოლოგი მალე მთავარი
გეოლოგი გახდა და შეიძლება ითქვას, რომ დღეს
ტყიბულის შახტებზე ერთადერთია, ვისაც უდიდესი
ცოდნა და ფასდაუდებელი გამოცდილება გააჩნია.
ბატონი ბადრი ტყიბულში ჩამოსვლისთანავე და
ქორწინდა და ორი შვილი შეეძინა. მეუღლესთან,
ნანილობჟანიძესთანდაშვილიშვილთანერთადის
დღემდეტყიბულშიცხოვრობს.

ბატონ ბადრის  80 წლის იუბილე რამდენიმე თვის
წინ ჰქონდა. მიუხედავად მისი ჭარმაგი ასაკისა,
ახალგაზრდული შემართებითდღემდე შახტაში საქ
მიანობს. რაც მთავარია, სიამოვნებით უზიარებს
ახალ თაობას საკუთარ ცოდნასა და გამოცდილე
ბას.

ღვაწლმოსილ  გეოლოგს სამუშაო ოთახში ვესტუმ
რეთ. პროფესიის, განვლილი საქმიანობის შესახებ
ვესაუბრეთ და მის მრავალწლიან გეოლოგიურ ნა
მუშევრებსადგილზეგავეცანით.

ბადრი ლობჟანიძე: „მთაში  გავიზარდე, ონის რაი

ონის  მაღალმთიან სოფელ ღებში. გეოლოგიურად
ძალიან საინტერესო ადგილია, ბევრი რამ გამოკ
ვეთილია, კარგადჩანსქანები, არისსაბადოები. იქ
სამთო სამუშაოები მუდმივად მიმდინარეობდა და
გეოლოგები ხშირად დადიოდნენ. ამიტომ, ბავშვო
ბიდან დამაინტერესა ამ სფერომ და გადავწყვიტე
გეოლოგი გავმხდარიყავი. სკოლის დასრულების
შემდეგ, უმაღლესი განათლების მისაღებად სოფ
ლიდან სასწავლებლად თბილისში წავედი. თბილი
სის პოლიტექნიკურ ინსტიტუტში სამთოგეოლოგი
ურ ფაკულტეტზე ჩავაბარე, რომელიც 1966 წელს
დავასრულე.

სწავლისდასრულების შემდეგმალევედაიწყეთმუ
შაობასამთოსფეროში?

სწავლის დასრულების შემდეგ ინსტიტუტმა გამანა
წილატყიბულშიდა მას შემდეგ, 1966 წლიდან ტყი
ბულის შახტებში გეოლოგად ვმუშაობ. იყო შემო
თავაზება რომ სამუშაოდ თბილისში, გეოლოგიის
სამმართველოშიგადავსულიყავიდაიქიდანმემუშა
ვა ტყიბულზეც, მაგრამ აქ მთხოვეს არ წავსულიყა
ვი.მეცარდავტოვეესქალაქიდაოჯახთანერთად
დღემდეაქვცხოვრობ.

რამდენადრთულიათქვენიპროფესია?

საერთოდ,გეოლოგიართულიპროფესიაა.მითუმე
ტეს, ტყიბულის საბადო მსოფლიოში ცნობილიათა
ვისი გეოლოგიური სირთულით. შესაბამისად, უამ
რავ სიძნელესთან გიწევს გამკლავება, გონებით
უნდა იმუშაო. თავდაპირველად “ძიძიგურის” სახე
ლობისშახტისგეოლოგივიყავი,შახტებისგაერთი
ანებისშემდეგკიტყიბულისშახტებისმთავარიგეო
ლოგიგავხდი.

მრავალწლიანიმუშაობისგანმავლობაშისირთულე
ებიც მქონდა, თუმცა, ყოველთვის ვცდილობდი მათ
დაძლევას. ვფიქრობ, სირთულეებს თავს დღემდე
ვართმევ.

მაინცრაარისქვანახშირი,საიდანწარმოიშვა?

ქვანახშირიარისმცენარეულინალექები.მათიდაგ
როვების შედეგად დედამიწის ქერქი მოძრაობს.
ქერქის დაწევასთან ერთად იმატებდა მცენარეული
ნალექებიც.საბოლოოდ,ისესწრაფადდაიწია,რომ
მცენარეებიქვისნალექმაგადაფარადაშიგნითდა
იწვა, მაგრამ მოხდა არასრული წვა,რადგან ჰაერი
აღარ ჰქონდა. შედეგად, მცენარეული ნარჩენები
ნახშირადიქცა,ესიყომილიარდობითწლებისწინ.

რამდენია ტყიბულის შახტებში ნახშირის მარაგიდა
რატერიტორიებსმოიცავს?

ტყიბულისშახტებშინახშირისმარაგიდაახლოებით
300 მილიონ ტონამდეა. ეს მოიცავს ტყიბულისა და
რაჭის ტერიტორიის ნაწილს. ამ დროისთვის ნახში
რისმოპოვებატყიბულისტერიტორიაზემიმდინარე
ობს, რაჭის ტერიტორია ხელუხლებელია. ნახშირის
მოპოვება უკვე გართულდა, რადგან უფრო და უფ
რო სიღრმეში გვიწევს ჩასვლა. ადრე ქვანახშირი
ზედაპირთანახლოსიყოდამოპოვებაცშედარებით
იოლიიყო.

რამდენადაქტუალურიაესპროფესიადღეს?

სამწუხაროდ, დღეს გლობალური გეოლოგიის შეს
წავლას საერთოდ მიანებეს თავი. არადა, შახტაში
აუცილებელია გეოლოგი. პროფესიონალის გარეშე
ესსფეროწარმოუდგენელია.მითუმეტეს,ტყიბულის
შახტები  აქ გეოლოგის გარეშე გზას ვერ გაიგნებ.
მეუკვე80წელსგადავცდი,ვფიქრობრომსამსახუ
რსთავი დავანებო, თუმცა არ გვყავს სპეციალისტი
რომელიც მე შემცვლის. ამიტომ, ისევ მე მიწევს მუ
შაობა.თუმცა,მყავსდამხმარეგეოლოგი,რომელიც
ჩემთან ერთად აქტიურად მუშაობს. შახტაში უმეტე
სადმასუწევსგეოლოგიურიდოკუმენტაციისშესრუ
ლება.
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ბადრი ლობჟანიძე

„საქნახშირის“ 

თანამშრომლებთან სამუშაო 

შეხვედრები აგვისტოს 

ბოლომდე გაგრძელდება

შახტების სრული რეკონსტრუქციის გეგმის განხორ
ციელება თანამშრომლების უშუალო ჩართულობით
მიმდინარეობს. სამუშაო შეხვედრები მეშახტეების
განდაკომპლექტებულ12ჯგუფთანპერმანენტულად
იმართება. შეხვედრებში თანამშრომლების 70% ჩა
ერთო, გეგმის განხილვაც აქტიურად და საინტერე
სოდწარიმართა.

„საქნახშირის“ ხელმძღვანელობამ და მეშახტეებმა
შახტების რეკონსტრუქციასთან, საშტატო ცვლილე
ბებთანდაანაზღაურებისბონუსურსისტემაზეგადას
ვლასთან დაკავშირებული საკითხები განიხილეს.
პასუხი გაეცა არაერთ აქტუალურ კითხვას, უფრო
გლობალურიდამნიშვნელოვანისაკითხებისგანსა
ხილველადკიგარკვეულიპერიოდიიქნებასაჭირო.
მიმდინარეობსწმენდითისანგრევისსამთომუშების
სატარიფო განაკვეთის გაზრდის მოთხოვნის გან
ხილვაც(გამომუშავებიდანგამომდინარე).

ერთერთი შეხვედრა გამონამუშევრების გამყვანებ
თან შედგა. საბონუსე სისტემაზე გადასვლისას, მა

თი სამუშაოს სპეციფიკიდან გამომდინარე, მოხდა
ანაზღაურებისსაკითხისგანხილვა.იმისგათვალის
წინებით,რომსხვადასხვაუბანზესხვადასხვასირთუ
ლისსამუშაოა,თითოეულუბანზე ცალკეპასპორტი
შედგება.გამყვანებისხელმძღვანელებიკიანგარი
შებსდაშეფასებებსშეადგენენ.

ალექსანდრლოვინი(მთავარიინჟინერი):„უბნისუფ
როსი, მთავარ ტექნოლოგთან ერთად, თითოეულ
გამონამუშავარზეკონკრეტული,სპეციფიკურიპირო
ბების გათვალისწინებით (ფუჭი ქანი, ქვანახსირის
ფენა,გამონამუშევრისკვეთიდასხვა)შეადგენსგაყ
ვანისპასპორტს.ამისშემდეგუბნისუფროსი,დაგეგ
მარებისდანორმირებისგანყოფილებისუფროსთან
ერთად,შეადგენსგანფასებისპასპორტსდაგამომუ
შავების ნორმას, რომელშიც მითითებული იქნება 1
მეტრიგაყვანითისამუშაოებისღირებულება.

რაცშეეხებაბოლოშეხვედრას,30რიცხვშიჩატარდა
საშახტო ტრანსპორტის უბნის თანამშრომლებთან.
წარვუდგინეთშახტისგანვითარებისპროექტი,რომე

ლიცმოიცავსინფორმაციასანაზღაურებისბონუსური
სისტემის შესახებ. გეგმისშესრულებისშემთხვევაში
მათხელფასდაემატებოდაბონუსი,გეგმისგადაჭარ
ბებით შესრულების შემთხვევაში კი ისინი მიიღებდ
ნენ პრემიებს. დიდი ხნის განხილვისა და კამათის
შემდეგ, საშახტო ტრანსპორტის თანამშრომლებმა
წამოაყენესწინადადება,რომხელფასებიდაბონუსე
ბი გაეზარდოთ. ვინაიდან უბედური შემთხვევებისას
საპრემიონაწილიაკლდებათ, შემოგვთავაზეს,რომ
შეიქმნასსპეციალურიკომისია,რომელიცასეთშემ
თხვევებსგამოიძიებს.ესსაკითხიაქტიურიგანხილ
ვისპროცესშია.“

„საქნახშირში სამუშაო შეხვედრები აგვისტოს ბო
ლომდეგაგრძელდება.დასრულებისშემდეგკისამ
მხრივი შეთანხმება გაფორმდება პროფკავშირებს,
„საქნახშირის“თანამშრომლებსადაადმინისტრაცი
ასშორის.
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ტყიბულის მუნიციპალიტეტში, „ცხრაჯვარის“ სალოცავთან მისასვლელი საავტომობილო გზის რეაბილიტაცია და
იწყო. მუნიციპალიტეტის მერიის ინფორმაციით, პროექტის ღირებულება  (საპროექტო–სახარჯთაღრიცხვო  დოკუ
მენტაციის შესაბამისად)  2 მილიონილარია. საქართველოს მთავრობის განკარგულების შესაბამისად, პროექტის
განხორციელებასრეგიონული განვითარებისადა ინფრასტრუქტურის სამინისტროს მუნიციპალური განვითარების
ფონდიუზრუნველყოფს.

ფონდს გზის მოწესრიგების თხოვნით ტყიბულის მუნიციპალიტეტმა მიმართა. პროექტით გათვალლისწინებულია
„ცხრაჯვარის“ სალოცავთან მისასვლელი3,6 კმ საავტომობილოგზისრეაბილიტაცია,რომლისდროსაცდაგეგმი
ლიაორფენიანი ასფალტის საფარისდა გარე განათების მოწყობა, საავტომობილოგზის გასწვრივლითონის მი
ლებისდამონტაჟება,რკინა–ბეტონისკიუვეტებისადაკედლებისმშენებლობა.

,,ცხრაჯვარი” საქართველოში ცნობილი ტურისტული ლოკაციაა, ის ზღვის დონიდან 1500 მეტრზე მდებარეობს.
პროექტის განხორციელების შემდეგ, მომლოცველებისა და ტურისტებისთვის გადაადგილება უსაფრთხოდა კომ
ფორტულიგახდება.ცოტახნისწინ,გზისსამშენებლოსამუშაოებიტყიბულისმუნიციპალიტეტისმერმა,თემურჩუ
ბინიძემსივრცითიმოწყობისადაინფრასტრუქტურისსამსახურისხელმძღვანელთანერთადდაათვალიერა.

ადგილობრივი ხელისუფლებისა და მთავრობის აქტიური კომუნიკაციის შედეგად, ტყიბულში
წყალმომარაგების გამწმენდი ნაგებობის მშენებლობა მიმდინარეობს. ტყიბულის მუნიციპალი
ტეტის მერიის ინფორმაციით პროექტის ღირებულება 4 100 000 ლარს შადგენს. სამუშაოებს
„საქართველოს გაერთიანებული წყალმომარაგების კომპანიის“ დაკვეთით, ტენდერში გამარჯ
ვებულიკომპანიაშპს„საბა“ახორციელებს.

პროექტის მიმდინარეობით ტყიბულის მუნიცი
პალიტეტისმერი,თემურჩუბინიძედაინტერეს
და, რომელიც ფუნდამენტის მოწყობის პრო
ცესსადგილზეგაეცნო.

„პროექტის ფარგლებში ახალი, თანამედ
როვე ტიპის სასმელი წყლის გამწმენდი ნა
გებობა აშენდება, რომელიც ევროპული
სტანდარტების შესაბამისი ტექნოლოგიური
დანადგარებით აღიჭურვება. სასმელი წყალი
ე.წ. მემბრანული წესით გაიწმინდება. ახალი
ტექნოლოგიურიციკლისშედეგადმაღალიხა
რისხის პროდუქტს მივიღებთ, რომელიც  ქვე
ყენაშიდადგენილნორმებსდააკმაყოფილებს.
სამუშაოების დასრულება 2020 წლის ბოლოს
არის დაგეგმილი. ობიექტის ექსპლუატაციაში
შესვლის შემდეგ, მოსახლეობას წყლის მიწო
დება და ხარისხი გაუუმჯობესდება. პარალე
ლურად, მუშაობა დაწყებულია გაბრიაძის, ფიროსმანისა და ჭავჭავაძის ქუჩების წყლის პრობ
ლემის გადაჭრის საკითხზეც. გვალვის დროს, დებეტის არარსებობის გამო, აღნიშნულ ქუჩებს
წყალი შეზღუდვით მიეწოდებათ. ამ მიმართულებით გარკვეული სამუშაოები უკვე შესრულებუ
ლია, 1200 მეტრზე სარეზერვო ლითონის მილი მიყვანილია რეზერვუარში და მიმდინარეობს
მოლაპარაკებებისატუმბოსაგდურისმშენებლობაზე,რაცსაგრძნობლადგააუმჯობესებსწყლის
მიწოდებას“განაცხადათემურჩუბინიძემ.

მერიამ „ცხრაჯვარის“ სალოცავთან მისასვლელი 
გზის რეაბილიტაცია დაიწყო!

ტყიბულში 
წყალმომარაგების 
გამწმენდი ნაგებობის 
მშენებლობა მიმდინარეობს

პროფკავშირების გაერთიანებასა და 

„საქნახშირს“ შორის მოლაპარაკება შედგა

კომპანია„საქნახშირის“ხელმძღვანელობასადასაქართველოსპროფესიულიკავშირებისგაერთაინებასშორისმოლაპარა
კებაგაიმართა.შეხვედრაზე917ივნისისპერიოდშიგაცდენილისაათებისანაზღაურებისსაკითხისგანხილვამოხდა.

9ივნისს,ტყიბულში, „მინდელის“სახელობისშახტაზეამწემექანიზმთანდაკავშირებულიშეფერხებისგამოშახტამმუშაობა
13 ივნისამდე შეაჩერა. ამ პერიოდში სსიპ ტექნიკურიდა სამშენებლო ზედამხედველობის სააგენტოს სპეციალურმა კომისიამდანადგარზე არაგეგმური ტექნიკური
ინსპექტირებისსამუშაოებიჩაატარა. აღნიშნულისამუშაოებისდასრულებისშემდეგშედგაოქმი,რომლისმიხედვითაცამწედანადგარისგამოყენებაარიკრძალე
ბოდა. მიუხედავად ამისა, 13 ივნისს მეშახტეებმა უარითქვეს მუშაობაზედა შახტაზე სამუშაოები 17 ივნისამდე არგანახლებულა. მეშახტეები გაცდენილიდღეების
ანაზღაურებასითხოვენ.ამმოთხოვნისდაკმაყოფილებაზეკომპანიამთავდაპირველადუარიგანაცხადა(საქართველოსკანონმდებლობისფარგლებში).

მოგვიანებით, საქართველოს პროფესიული კავშირების გაერთიანებასა და „საქნახშირის“ ადმინისტრაციას შორის მოლაპარაკება შედგა, რომლის შედეგადაც
„საქნახშირის“ხელმძღვანელობამმიიღოგადაწყვეტილება,რომიმშემთხვევაში,თუმოპოვებაგეგმისმიხედვითწარიმართებოდადათანამშრომლებისმიერუსაფ
რთხოებისწესებისრულადიქნებოდადაცული,გაცდენილიდღეებიანაზღაურდებოდა.კერძოდ,13ივნისიდან17ივნისამდეგაცდენილიპერიოდისშესაბამისანაზღა
ურებასთანამშრომლებიივლისისთვისდარიცხულხელფასთანერთადპრემიისსახითმიიღებდნენ.

გეგმა შესრულებულია, მადლობა ჩვენს მეშახტეებს!
მიხაილ სოცკი (დირექტორთა საბჭოს თავმჯდომარე): „თვის დასაწყისში მეშახტეებთან შეხვედრა გვქონდა, სადაც
შევთანხმდით, რომ ისინი გეგმას 100% შეასრულებდნენ (იგულისხმება დღეში 80 ვაგონის მოპოვება), სანაცვლოდ
კი პრემიების სახითმივცემდითანაზღაურებას. ჩვენ უკვე ხელთგვაქვს ივლისისთვის მონაცემები,რომლის მიხედ
ვითაც, გასულ თვეს, მეორე უბანმა 2509 ვაგონი მოიპოვა (საშუალოდ დღეში 81 ვაგონი), მეექვსე უბანმა კი 2486
ვაგონი (საშუალოდ, დღეში 80.2 ვაგონი). ეს იმას ნიშნავს, რომ „მინდელის“ მეშახტეებმა პირნათლად შეასრულეს
დაკისრებულიმოვალეობა.რაცშეეხება#4საექსპლუატაციოუბანს(„ძიძიგურის“შახტა),მათ2392ვაგონიმოიპოვეს
(საშუალოდ, დღეში 77 ვაგონი). ისინი გეგმას ჩამორჩნენ, თუმცა მცირედით. იმედი მაქვს, მომავალში კიდევ უფრო
შეეცდებიანდაგეგმასაცბოლომდეშეასრულებენ.

ნებისმიერშემთხვევაში,გაწეულიშრომისთვისდაშეთანხმებისშერულებისთვისმინდადიდიმადლობაგადავუხადო
ორივე შახტის მეშახტეებსდა უბნის უფროსებს: ზურაბ ვარდოსანიძეს, აკაკი გიგინეიშვილს, ზურაბ სამაკაშვილს და
საშახტოტრანსპორტისუბნისუფროსსვალოდიამესხს.მნიშვნელოვანია,რომდროულადხდებოდავაგონებისდაც
ლადაცარიელივაგონებისხელახლადატვირთვა.ადმინისტრაციააუცილებლადშეასრულებსაღებულპასუხისმგებ
ლობას.იმედიმაქვს,ამტრადიციასშემდეგთვეშიცგავაგრძელებთ.
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ტყიბული 19 წლის ფეხბურთელს, 

ნინი გურგენიძეს გამოემშვიდობა
ტყიბულელი ფეხბურთელი,  ნინი გურგენიძე 19 წლის ასაკში მძიმე ავადმყოფობის შედეგად გარდაიცვალა. იგი
თითქმის2წელიებრძოდამძიმედაავადებას.

ნინიფეხბურთსბავშვობიდანთამაშობდა,12წლისიყოროდესაცტყიბულისსაფეხბურთოსკოლაშიმივიდადაერ
თადერთიფეხბურთელი გოგონა იყო გუნდში. ნინი ტყიბულიდან ქუთაისის 37ე სკოლის გოგონათა გუნდში გადა
ვიდა სასწავლებლად, 2015 წლიდან  ქუთაისის გოგონათა გუნდ „მართვეს“ წევრი გახდა, სადაც ის წარმატებით
თამაშობდაფეხბურთსდა20162017 წლებში საქართველოსჩემპიონიცგახდა. ასევეთამაშობდა აზერბაიჯანის 17
წლამდეგოგონათანაკრებში.

კომპანია„საქნახშირი“მწუხარებასგამოთქვამსდაუსამძიმრებსნინისოჯახისწევრებს,მეგობრებს,ყველამისახ
ლობელსდასაფეხბურთოკლუბ„მართვეს.“

ტყიბულელი სამთოელები ევროპული განათლებით
საზღვარგარეთგანათლებისმიღებაწლებისწინაცისეთივე აქტუალურიიყო,როგორცახლა.1900იანიწლებისდასაწყისში,ტყი
ბულში ცხოვრობდნენ და მოღვაწეობდნენ ადამიანები, რომლებმაც საქართველოს ფარგლებს გარეთ მიღებული ცოდნა სამშობ
ლოსმოახმარეს.

ეს ადამიანი იყო ტყიბულელი იოსებ ჯაოშვილი,რომელმაც 1912 წელს, ავსტრიაში,ლეობენის საიმპერატორო სამთო სასწავლე
ბელიდაამთავრა.ესფაქტისასწავლებლისმიერგაცემულიორიგინალიდიპლომითდასტურდება,რომელიცტყიბულისმხარეთმ
ცოდნეობისმუზეუმშიადაცული.

იოსებჯაოშვილიტყიბულშიჩამოსვლისშემდეგსაზოგადოება“ნახშირას“საწარმოშიმუშაობდა.მისიინიციატივითდაინერგაახა
ლიმეთოდებიქვანახშირისხარისხისამაღლებისკუთხით.ჯაოშვილისევროპულიგანათლებაინჟინერმად.ყიფიანმაბრიკეტების
საწარმოშიდაქავანხშირის სარეცხებშიგამოიყენა (19241925 წლებში). იოსებ ჯაოშვილისსახელიგარკვეულიპერიოდისგანმავ
ლობაშიტყიბულისერთერთქუჩასაცერქვა.

დასაქმებულებსადადამსაქმებლებსშორისჯანსაღი
ურთიერთობებისა და პარტნიორობის ჩამოყალიბე
ბის მხრივ პროფესიოული კავშირების გაერთიანე
ბის როლი უმნიშვნელოვანესია. ამიერიდან, ჩვენი
გაზეთის მეშვეობით,ტყიბულელებისთვის აქტუალუ
რიდასასარგებლოინფორმაციისმიწოდებაშისაკუ
თარწვლილსპროფკავშირებიცშეიტანს.გთავაზობთ
საქართველოს პროფესიული კავშირების გაერთია
ნების თავმჯდომარის მოადგილის, თამაზ დოლაბე
რიძისწერილს:

„პირველრიგში, შპს ,,საქნახშირის“ მთელ შრომით
კოლექტივსმინდამივულოცოგაზეთ,,მეშახტის“გა
მოშვება და მადლობა გადავუხადო ინიციატორებს,
კომპანიასდასარედაქციოჯგუფს,რომლებიცდღე
იდან მაქსიმალურად იზრუნებენ შრომითი კოლექ
ტივის ინფორმირებისთვის. მეშახტეებს ვპირდებით,
რომპროფკავშირისაკუთარწვლილსშეიტანსამგა
ზეთისგანვითარებისსაქმეში.

პროფკავშირული იდეა სათავეს სწორედ იმ მო
მენტიდან იღებს, როდესაც პირველი დაქირავები
თი სამუშაო ადგილი შეიქმნა  ანუ მაშინ,როდესაც
მსოფლიოში საზოგადოებრივსოციალური და პო
ლიტიკურეკონომიკური ტრანსფორმაციის შედეგად
ინდუსტრიალიზაციის პროცესები დაიწყო, გაჩნდა
საწარმოებიდა საჭიროგახდადაქირავებითი სამუ
შაოძალა.საქართველოშიინდუსტრიალიზაციისდა
საწყისადმე19საუკუნისIIნახევარიმიიჩნევა.

დამსაქმებელსა და დასაქმებულს უერთმანეთოდ
ყოფნაარშეუძლიათ,რადგანთუდამსაქმებელიარ
იარსებებს,არიარსებებენდასაქმებულებიდაპირი
ქით... ანუ, ეს არის მყარი მოცემულობა,რომელსაც
ვერავინშეცვლისსანამდაქირავებითისამუშაოად
გილი იარსებებს,თუმცა მათ შორის მუდმივი ბუნებ
რივიკონფლიქტიარსებობს,რადგანერთიცადამე
ორეც,ხშირშემთხვევაში,არაობიექტურადაფასებენ
ერთმანეთის შრომას. აქედან გამომდინარე, მე19
საუკუნის ბოლოდან დღემდე, მსოფლიოს ყველაზე
ჭკვიანი და ინტელექტუალური ადამიანები ცდილო
ბენიმგვარიმექანიზმებისმოფიქრებასადაშექმნას,
რომელიც ამ ,,ბუნებრივ კონფლიქტს“ ჰარმონიულ
სოციალურ პარტნიორობაში გარდასახავს და სწო
რედასეიქმნებათანამედროვეცივილიზებულიშრო
მითი სტანდარტები, რომელთა ნაწილის ავტორი
შრომისსაერთაშორისოორგანიზაციაა,ხოლონაწი
ლისაკიევროკავშირიდასხვაევროპულისტრუქტუ
რები.

ქართულსაზოგადოებაშიამსტანდარტებისდანერგ
ვადაგათავისებაუდიდესსირთულესწარმოადგენს,
რადგანჩვენსქვეყანასცხოვრებამუდმივადუწევდა
დომინანტურსაზოგადოებაში.ანუ,ჯერიყოდასაზო
გადოებისერთიჯგუფი(ფეოდალები)დომინირებდა
მეორეზე.შემდეგ,ანუსაბჭოთაკავშირისპირობებში,
80 წელი გავატარეთ საზოგადოებაში სადაც მუშები
დომინირებდნენ მთელ საზოგადოებაზე და კერძო
საკუთრების მფლობელები გამოცხადებული იყვნენ
ქვეყნის მტრებად. შესაბამისად, საზოგადოებრივ
ჯგუფებსშორისუფლებრივიდასოციალურიბალან
სისდაცვაჩვენიქვეყნისყველაზემთავარიდაურთუ
ლესი ამოცანაადღეს,თუმცა აბსოლუტურად შესაძ
ლებელიდამიღწევადი.

დავიწყოთ იმით, რომ დასაქმებულმა ზუსტად იცის
(ანუნდაიცოდეს)თუმისიდამსაქმებელიწარმატე
ბული იქნება, მეტი წინაპირობა და შესაძლებლობა
იარსებებს დასაქმებულის სოციალური და ფინანსუ
რიმდგომარეობისგაუმჯობესებაზეფიქრისთვის.

ამასთანავე,დამსაქმებელმაცზუსტადიცის(ანუნდა
იცოდეს) თუდასაქმებულიჯანმრთელიდასამუშა
ოთი კმაყოფილია, თუ მიღებული შემოსავლით და
საწარმოშიდანერგილისოციალურიპოლიტიკისშე
დეგადიგიახერხებსროგორცოჯახისრჩენას,ასევე
დასვენებას და გართობას, ასეთ შემთხვევაში მისი
შრომის ნაყოფიერება და შესრულებული სამუშაოს
ხარისხიცმაღალია,რაცპრინციპში,უზრუნველყოფს
კიდეცდამსაქმებლისბიზნესისწარმატებას.

შეუძლებელიავისაუბროთდამსაქმებლისადადასაქ
მებულისრაიმე წარმატებაზე, თუ ისინი ერთმანეთს
იძულების ენით ესაუბრებიან, რადგან ამგვარი ურ
თიერთობაერთმანეთისადმიანტაგონიზმისხარისხს
ზრდის, რაც საბოლოო ჯამში კონფლიქტით სრულ
დება.შრომითიკონფლიქტიკითითქმისყოველთვის
ზიანისმომტანიაროგორცდამსაქმებლისთვის,ასევე
დასაქმებულისთვის და ზოგადად, სახელმწიფოსთ
ვის.

ნორმალური და ხარისხიანი სოციალური პარტნიო
რობისდასამყარებლად, ვფიქრობ, ჩვენს ქვეყანაში
საკმარისზე მეტი საკანონმდებლო შესაძლებლობა
არსებობსდაჩვენყველანი,დამსაქმებელიც,დასაქ
მებულიც, პროფკავშირიც და სახელმწიფოც, ვალ
დებულები ვართ ეს შესაძლებლობები სწორად გა
მოვიყენოთ. ამისთვის კი აუცილებელია რამდენიმე
მარტივირამ: ყველამ ვიმოქმედოთ კანონმდებლო

ბისმიხედვით,ურთიერთობებისმთავარსაყრდენად
გამოვიყენოთადამიანისერთერთიყველაზემაღალი
კატეგორიისთვისებაგულწრფელობა,სწორადშევ
ძლოთპრობლემებისიდენტიფიცირებადაგაანალი
ზება,სწორადშევძლოთამოცანებისდასახვადამიზ
ნისმისაღწევადსწორიგზებისშერჩევა,ვიმოქმედოთ
კოორდინირებულადდავეცადოთდავნერგოთპრაქ
ტიკავიმუშაოთდავიღვაწოთმხოლოდდამხოლოდ
იმწესებისმიხედვით,რომელსაცადგენსსაერთაშო
რისოდა ეროვნული კანონმდებლობა, მსოფლიოში
არსებული საუკეთესო შრომითი პრაქტიკადა ცივი
ლიზებული საზოგადოების მიერდადგენილი მორა
ლურზნეობრივისტანდარტები.

ღრმადვარდარწმუნებული,რომტყიბულისრეალო
ბაშიჩვენამასაუცილებლადშევძლებთ,რადგანპი
რადად მე ამის მზაობას ვხედავ როგორ კომპანიის
ადმინისტრაციის,ასევემეშახტეებისმხრიდანაც.

ჩვენტყიბულშიგვყავსძალიანგამოცდილიდაღირ
სეულიმეშახტეთაშრომითიკოლექტივი,რომლებიც
ვფიქრობ,კომპანიისმხრიდანშესაბამისიხელშეწყო
ბისშემთხვევაში,მზადარიანსაწარმოსწინაშეარსე
ბულიგამოწვევებისდაძლევისპროცესშიგუნდურად
ჩაერთონდასაერთომიზნებისმიღწევაშისაკუთარი
წვლილიშეიტანონ.

კოლექტიურიშრომითიურთიერთობებისჰარმონიზა
ციისაშკარამზაობასვხედავკომპანიისმხრიდანაც,
ესკიგვაძლევსიმისსტიმულს,რომპროფკავშირის
ხელთ არსებული სრული ენერგია და რესურსები
სოციალური დიალოგის განვითარებისკენ მივმარ
თოთ.“

თამაზ დოლაბერიძე: 
„პროფ       კავ     ში    რი სა    კუ    თარ წვლილს 

შე   ი    ტანს ამ გა    ზე    თის გან       ვი    თა    რე    ბის საქ       მე    ში“

ტყიბულისმხარეთმცოდნეობისმუზეუმისინფორმაცია
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სპორტი

ქეთევან ლოსაბერიძე 
იუბილარია!

შაორზე სპორტული თევზაობის 
შეჯიბრი გაიმართა!

ტყიბულელ მეშახტეებს შორის 
ნარდისა და ჭადრაკის 

შეჯიბრი გაიმართა

ქეთევან ლოსაბერიძე ტყიბულის რაიონის სოფელ
ლეყერეთში1949წლის1აგვისტოსდაიბადა.ისპირ
ველიდაერთადერთიევროპისოლიმპიურიჩემპიო
ნი ქალია მშვილდოსნობაში. 2019 წელს ქალბატონი
ქეთევანიტყიბულისსაპატიომოქალაქეგახდა.

ქეთევან ლოსაბერიძე 20022005 წლებში საქართველოს მშვილდოსნობის
ეროვნულიფედერაციისპრეზიდნტიიყო.დაჯილდოვებულიავახტანგგორ
გასლის მეორე ხარისხის ორდენით, 2018 წელს ბრწყინვალების საპრეზი
დენტოორდენითდახალხთამეგობრობისორდენით.

ტიტულები: ოლიმპიური ჩემპიონი  1980 (მოსკოვი); ოლიმპიადის IV ად
გილოსანი  1972 (მიუნხენი); მსოფლიოს ჩემპიონი  1973 (გუნდური), 1981
(გუნდური); ევროპის ჩემპიონი  1972 (პირადი, გუნდური), 1978 (გუნდური),
1980 (გუნდური); სსრკ ჩემპიონი  1973, 1979; სსრკ ჩემპიონატის ბრინჯაოს
მედალოსანი1971,1972,1974,1975,1981;სსრკთასისმფლობელი1972,
1978; სსრკ ხალხთა სპარტაკიადის ვიცეჩემპიონი  1979; მილანის (1975,
1980), ლოძის (1976), კიოლნის (1978) და ლვოვის (1981) საერთაშორისო
ტურნირების გამარჯვებული; საქართველოს წლის საუკეთესო სპორტსმენი
(სპორტულ ჟურნალისტთა კავშირი)  1980; სსრკ საერთაშორისო კლასის
სპორტისოსტატი1971;სსრკსპორტისდამსახურებულიოსტატი1980.

12ივლისს“საქნახშირის“ინიციატივით,შაორისტბაზესპორტულითევზაობისშეჯიბრიგაიმართა.მასშიმონაწილე
ობას “საქნახშირის”თანამშრომლები იღებდნენ. შეჯიბრიდილის 6 საათზედაიწყოდა 10 საათზედასრულდა. გა
მარჯვებულებიდაჭერილითევზისრაოდენობისმიხედვითგამოვლინდნენ.

პირველი ადგილის მფლობელი შალვა ბოჭორიშვილი გახდა, მეორე ად
გილი ავთანდილ ბრეგაძეს, ხოლო მესამე ადგილითენგიზ სოფრომაძეს
ერგო. გამარჯვებულებს სამახსოვრო სიგელები და ფულადი ჯილდო გა
დაეცათ. პირველ ადგილზე გასული მონაწილე 500ლარითდასაჩუქრდა,
მეორეადგილზეგასული300ლარით.მესამეადგილზეგასულმონაწილეს
კი200ლარიგადასცეს.ღონისძიებისდასრულებისშემდეგკომპანიისდი
რექტორთა საბჭოსთავმჯდომარემ, მიხაილსოცკიმ სტუმრებს პეტრეპავ
ლობისდღესასწაულიმიულოცადასაკუთარიხელითმომზადებულისაჭმ
ლითგაუმასპინძლდა.

მიხაილსოცკი:„ძველირეცეპტითმომზადებული„უხა“მზადარის.მოვამზადეთშაორისთევზით.მთელიგულითგავაკეთეთ
და ვფიქრობ, ჩვენს მეშახტეებს მოეწონებათ. ყველას ვულოცავ პეტრეპავლობისდღესასწაულს, ასევე „მეთევზის“დღეს,
რომელსაც ადრე აღნიშნავდნენ ხოლმე. ჩვენი ხელმძღვანელობის პერიოდში ეს პირველი მასშტაბური ღონისძიებაა და
კიდევბევრჯერჩატარდება.ჩვენაუცილებლადაღვნიშნავთ„მეშახტისდღეს“დაასევექართულდღესასწაულებს.მსგავსი
ღონისძიებები თანამშრომლებს დასვენებისა და ერთმანეთთან დაახლოების საშუალებას აძლევს. ჩვენ ვფიქრობთ, რომ
ვინცკარგადისვენებს,ისკარგადაცმუშაობს.“

“საქნახშირმა” TDDF-ის STEM კლუბის 
საინიციატივო ჯგუფის წევრებს 
სადეზინფექციო საშუალებები გადასცა 

26 ივლისს ტყიბულის რაიონის განვითარების
ფონდს შ.პ.ს. „საქნახშირის“ დირექტორი, ზურაბ
აღდგომელაშვილი ეწვია და კლუბის წევრებს
COVID 19ისაგან დაცვის საშუალებები გადას
ცა.დღეიდან, ტყიბულისრაიონის განვითარების
ფონდი საზოგადოებრივი ჯანდაცვისა და დაავა
დებათა კონტროლის ეროვნული ცენტრის რე
კომენდაციების დაცვით, სრული დატვირთვით
იწყებს ფუნქციობას. ახალგაზრდები დახურულ
სივრცეში შეკრებებისათვის აუცილებელი პირო
ბების დაცვით შეძლებენ საკუთარი და კლუბის
წევრებისუსაფრთხოებისუზრუნველყოფას.

ტყიბულისრაიონისგანვითარებისფონდში,არა
სამთავრობოორგანიზაცია„ორბელიანისაქართველოს“დაფინანსებით,ფუნქციობას
იწყებს STEM კლუბი. კლუბს TDDFის მოხალისეები დანიელ გელანტიასა და ლადო
მესხის ხელმძღვანელობითგაუძღვებიან. კლუბის მიზანია ახალგაზრდებმათანამედ
როვე ტექნოლოგიების საშუალებით განივითარონ შემეცნებითი და ლოგიკური აზ
როვნებისუნარები.

“საქნახშირის” მეშახტეები ჭადრაკსა და 

ნარდში გამოწვევას უგზავნიან ჭიათურის 

“ჯორჯიან მანგანეზისა” და ზესტაფონის 

ფეროშენადნობთა ქარხნის თანამშრომლებს!

2526 ივლისს, კომპანისა “საქნახშირის”თანამშრომლებს შორის ჭადრაკის
ჩემპიონატიგაიმართა.ჩემპიონატიშვეიცარულისისტებით,7ტურადჩატარ
და. გამარჯვებულები 26 ივლისს გამოვლინდნენ. პირველ ადგილზე  კახა
ხორხომელიძე  გავიდა, მეორე ადგილი ზვიად ჭანტურიძეს ერგო, ხოლო
მესამეადგილიგიორგიხორხომელიძემდაიკავა.

ღონისძიება პროფკავშირებისა და საჭადრაკო კლუბ “ტყიბულის” მხარდა
ჭერით,“საქნახშირის”ტერიტორიაზეჩატარდა.გამარჯვებულებსკომპანიამ
ფულადიპრიზებიდასამახსოროსერტიფიკატებიგადასცა.

1 აგვისტოს მორიგი შეჯიბრი გაიმართა. ამჯერად მეშახტეები ერთმანეთს
ნარდის თამაშში შეეჯიბრნენ. პირველი ადგილის მფლობელი ვალოდია
მესხი გახდა. მეორე ადგილზე გელა უკლება გავიდა, მესამეზე კი გია ცი
რეკიძე. გამარჯვებულებს სამსახსოვრო სერტიფიკატები და ფულადი ჯილ
დოები გადაეცათ. დასაჩუქრდა ტურნირის ერთადერთი ქალი მონაწილეც
 მთვარისა სოფრომაძე ფულადი პრიზით საქართველოს პროფკავშირების
გაერთიანებამდააჯილდოვა.

კომ პა ნია „საქნახშირი“ ქალ ბა ტონ ქე თე ვანს დი დი პა ტი ვის ცე მით ულო ცავს 
იუბი ლეს, ჯან მ რ თე ლო ბას და ბედ ნი ერ სი ცოცხ ლეს უსურ ვებს.



სპორტული თევზაობა შაორზე

სარედაქციოსაბჭო:
გვანცადელიბაშვილი,გიორგისულაძე,გაგაისაკაძე,
ირაკლიკირკიტაძე,ონისესაპანაძე,ბექააშოთია,
კახაჩიქობავა,ხვიჩაგაბუნია.

მისამართი:ტყიბული,თაბუკაშვილის13
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